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Srpsko pozori{te Mira Srem~evi} prikazuje premijeru bravurozne komedije

Branislava Nu{i}a
7. MARTA u 20h

Predstava sa novom gluma~kom ekipom i u novom izdanju

u re`iji Ankice Ratarac
Asistenti re`ije:

Slavica Petrovi}, Mi{a Petkovi}
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Pi{e: Marko Lopu{ina

Berlin je danas umetni~ka
Meka. Od vremena
nacista pa do pada

Berlinskog zida grad je bio
zatvoren i mrtav za pravu umet-
nost. Tek od devedesetih godina
po~eo je da se uzdi`e. Za posled-
njih 16 godina uzdizanja postao
je Meka za umetnost i umetnike.
I, nije samo va`an za nema~ku
umetnost, ve} u njega dolaze
mnogi mladi stvaraoci iz inos-
transtva. Tu pronalaze plodno tle
za rad, imaju dobre uslove.

Ovo je svojevremeno
izjavio profesor dr Joahim
Sartoruis, dugogodi{nji direktor
Berlinskog festivala na kome su
zastupljene sve umetnosti, osim
filmske. Kada je posetio Beograd,
profesor Sartoruis je podsetio
Beogradjane da su u Berlinu
svoje mesto na{li i mnogi srpski
umetnici.

Srbi su velikani
Berlinske dr`avne opere – izjavio
je Joahim Sartoruis.

Oko stotinu na{ih
ljudi steklo je u nema~koj pre-
stonici afirmaciju kao vrsni
izvodja~i ozbiljne muzike, opers-
ki peva~i, dirigenti i profesori. 

Medju prvima se prvi
pedesetih godina pro{log veka
istakao dirigent Mladen Gute{a,
koji je nastupao pod pseudonimi-
ma Bobi Gutesha, Gert Bauer,
Soni Stefen i Kris Halmon. U
Berlinu je 1955. godine Gute{a
bio aran`er Ju`nonema~kog radija
kod dirigenta Ervina Lena i diri-
gent, producent; kompozitor
muzike za film, TV, radio i
gramofonske plo~e. Sedamdesetih
godina pro{log veka bio je diri-
gent Simfonijskog orkestra Radio
[tutgarta.

Sa dirigentskom pal-
icom u ruci nasledio ga je @eljko
Bulaji}, koji je jedna jako
neobi~an ~ovek. Radio je u
administraciji Bundestaga i bio
po~etkom 21. veka jedan je od
petnaest zaposlenih Srba.
Zadu`en je bio za uniforme
zaposlenih, za ode}u i obu}u.
Bulaji} ina~e peva u srpskom
crkvenom horu Serafimi da, kako
ka`e, zadovolji svoje duhovne
potrebe.

– Dolazim svake nedel-
je, iako stanujem daleko, ali mi
uop{te ne pada te{ko – ka`e pojac
@eljko Bulaji}.

Ovaj srpski pojac je
ujedno i dirigent hora

Bundestaga, koji postoji od 1951.
godine. Jedno vreme hor nije
radio, pa je tek Bulajevi}evim
li~nim anga`ovanjem ponovo
krenuo. U horu peva i jedan
Srbin iz Bosne. Bulaji} je mnoge
operske peva~e i muzi~are sa
na{ih strana doveo u Berlin da
nastupaju.

Na sceni Berlinske
opere kao glavni organizator

muzi~ko-scenskih dela danas nas-
tupa profesorka   Sne`ana Nena
Brzakovi}. Prvo se proslavila kao
operska peva~ica u Nema~koj.
Zavr{ila je Muzi~ku akademiju u
Beogradu i Akademiju za glas
“Hanns Eisler” u Berlinu. Pevala

je prate}e vokale Zdravku ~oli}u
i Goranu Bregovi}u, kao i u
filmu “Arizona drim“ Emira
Kusturice. Specijalizovala se na
Institutu za glas i disajnu tehniku
u Diseldorfu. Po~ela ja da nastu-
pa (1995) sa Kamernim horom
Svetog Djordja u Nema~koj i
tamo ostala.

Brzakovi} je pevala u
operskim ku}ama {irom Evrope
klasi~ni repertoar i nastupala sa
najpoznatijim filharmonijama.
Zavr{ila je postdiplomske studije
i zaposlila se kao asistent na
akademiji “Hanns Eisler”. U
novembru 2015. godine, bila je
anga`ovana u Dr`avnoj operi
Nema~ke kao u~iteljica de~ijeg
hora pod vodjstvom Vinzenza
Veisenburgera. Nastavlja potom
uspe{nu saradnju sa dirigentom

Veisenburgerom kao trenerom
glasa u Omladinskom komornom
horu “Junges konzorcijum
Berlin“.

Brzakovi} je 2017.
godine bila anga`ovana kao tren-
er vokala za Berlinsku filhar-
moniju. Od 2015. godine radila je
kao vokalni trener za de~ije
soliste Berlinske dr`avne opere sa
dirigentima Danielom

Barenboima, Simonea Ioung-a,
Diega Fasolisa i drugima.

Od 2011. je profesor
pevanja na Fakultetu ozbiljne
muzike u Kotbusu. Vlasnik je
Instituta za trening pevanja i dis-
anja u Berlinu.

Moj rad u Dr`avnoj
operi u Berlinu je pedago{ki i
kulturolo{ki. Ja nisam “diva”u
smislu u kojem ve}ina na{eg nar-
oda smatra nekoga ko stoji na
bini. Sebe do`ivljavam kao
velikog radnika od trenutka kada

sam sa jednim koferom 1995.
stigla u Berlin. Stojim iza bine i
budnim okom motrim na druge.
Danas radim sa Domingom,
Barenboimom, Zubinom Mehtom
i Simon Ratlom. Njihov sam

saradnik u muzici, ali u~im i
dalje od njih da bi svoje znanje
prenela drugima – iskreno je
rekla Nena Brzakovi}.

Za svoj umetni~ki i
pedago{ki rad dobila je brojne
nagrade. Najve}a joj je ka`e,
kada stvori novog vrhunskog
peva~a. A to se upravo dogodilo
sa Jelenom Bankovi}, koja je
postala nema~ka operska diva.

M o j a
ljubav prema
pevanju razvijala
se munjevitom
brzinom kad sam
saradjivala sa pro-
fesorkom solo-
pevanja Anetom
Ili} na FMU –
nabraja Jelena
Bankovi} – Za
v r e m e
s o l o - p e v a ~ k i h
studija i{la sam na
razne master kur-
seve i takmi~enja.
Godina 2011. bila
je presudna za
moj dalji
umetni~ki i profe-

sionalni razvoj. Kod profesorke
Sne`ane Brzakovi} sam na mas-
terklas u Herceg Novom upoznala
njene nema~ke studente. Potom
sam dobila stipendiju za
Masterklas na operskom festivalu
“Oper Oder-Spree” u Nema~koj.
Sne`ana je kao profesor pevanja
i umetni~ki direktor festivala,
masterkurs dr`ala sa tenorom
Peterom Mausom, mojim kasnije
profesorom na Univerzitetu umet-
nosti u Berlinu.

Jelena Bankovi} je u
Berlinu juna, 2016. godine, deb-
itovala u modernoj operi “Die
Luft hier: Scharfgeschliffen“. U
Berlinu je pevala sa
Brandenbur{kim simfonijskim
orkestrom, sa Kamer sinfonijskim
orkestrom u velikoj dvorani
Radio Berlin-Brandenburg. U

junu 2017. godine nastupila je
kao solista sa lajpci{kim simfoni-
jskim orkestrom i dirigentom
Keitom Matsuijem u Berlinskoj
filaharmoniji.

Tokom svoje dosada{nje

karijere Jelena je saradjivala i sa
brojnim renomiranim dirigentima
kao {to su Srba Dinic´, Maks
Rene, Ivan Lopez Reinoso, Keita
Matsui, Paul Nadler, Rainer
Armbrust, Luci Arner, Eriko
Fresis, Gustavo San~ez, Mi{el
Balke i presti`ni re`iseri poput
Adriana Altaras, Bri`it
Fasbaender, Jirgen Flimm, Isabel
Ostermann, Andrea Moses,
Benjamin Prins, Joshua Major,
Christoph Hagel, Frank Hilbri~ i
Nikolas Trees.

– Za ove tri godine
kao stalni ~lan operskog ansambla
i solista, pevala sam razne uloge,
a medju najbitnijim, publici sam
se predstavila kao Gretel,
Lidochka, Magda, Servilia, ,
Museta, Flora, Ursula, Lusi,
Angel u operi “Angels in
America“ i The Vojs u predstavi
“Transstimme“, koje }e se izvesti
kao svetska premijera na Biennale
u Minhenu 2020. Dobitnik sam
Vagnerove stipendija za 2020.
godinu – zavr{ila nam je svoju
umetni~ku ispovest operska diva
Jelena Bankovi}, Beogradjanka iz
Berlina.

Elitno mesto u svetu
ozbiljne muzike ima i Katarina
Bradi}, diva Doj~e opere. Rodom
je iz Prokuplja, koja je zavr{ila
Muzi~ku {kolu u Ni{u.
Diplomirala ozbiljnu muziku u
Novom Sadu. U Be~u je Katarina
zavr{ila master studije solo
pevanja i oratorijuma.
Specijalizovala pevanje i teoriju
ozbiljne muzike u Nema~koj.

Karijeru u svetu
Katarina Bradi}, mecosopran je
zapo~ela 1999. kao peva~ica
Svetskog omladinskog hora u
Belgiji. Nastavila kao diva
Flamanske opere u Antverpenu i
Gentu, gde je pevala Olgu u operi
“Evgenije Onjegin“, Suzuki u
“Madam Baterflaj“ i Medeju u
“Pri~i o Medeji“. ~lan je Doj~e
opere u Berlinu je od 2010.
godine.

Proslavila se u ulozi
Karmen i Elektre. Imala je nastupe
u Evropi, Japanu, Ju`noj korenji,
SAD, Venecueli, Ju`noafri~koj
Republici. Snimila je da CD-a
(“Die Liebe der Danae“,
“Mahlermania“). Katarina Bradi}
danas `ivi u Barceloni i Berlinu.

U Berlinskoj operi je
pevao i Milomir Nikoli}, dok na{a
Vera Sad svira violinu u
Baroknom orkestru. Ni{lijka Maja
Avramovi} je, na primer, violin-
ista u Berlinskoj filharmoniji. Sa

SRBI SU VELIKANI BERLINSKE OPERE
U glavnom gradu Nema~ke `ivi oko stotinu jako uspe{nih srpskih umetnika

Glavni organizator muzu~ko-scenskih dela danas su profesorka pevanja Sne`ana Nena Brzakovi} i njena u~enica operska diva Jelena Bankovi}

DJOKO GUSLAR
DJordjije DJoko Koprivica iz Berlina postao jedini guslar na

svetu koji ima snimljen kompakt disk u Nema~koj. Nastupa i van
Berlina, po Nema~koj i Evropi. Kao iznenadjenje, publici Korpivica
predstavlja dva velika talenta, a to su njegova deca Jelena i Ognjen
Korpivica.

ZUBAR I VIOLINISTA 
Du{ko Jovanovi} kao violinista ve} ~etiri decenije Nemcima

svira srpske pesme i kola. Jovanovi} je poreklom iz Loznice. U
Beogradu je tokom studija na Stomatolo{kom fakultetu igrao
ko{arku. Kao student svirao je violinu na Radio Beogradu sa
Carevcem i Milanovi}emu. Kasnije prelazi u Berlin. Svira kao sarad-
nik srpskih folklornih ansambala na koncertima {irom Evrope. 

Jelena Bankovi} na sceni, desno
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Kina tra`i od Rusije lek triazavirin
ZA LE^ENJE KORONA VIRUSA

KINEZI MOLE RUSE ZA POMO]! Samo oni mogu da pomognu, tra`e 800 kg novog leka za KORONAVIRUS!

{est godine po~ela je da svira violinu u
klasi profesora Dragoljuba Jovanovi}a.
Diplomac je Muzi~ke {kole za talentovanu
decu u ]upriji i najbolji djak Visoke {kole
za muziku u Kelnu od 1981. godine. Kao
mlada Maja Avramovi} je osvajala mnoge
nagrade na takmi~enjima muzi~ke omla-

dine. Emigrirala je u Nema~ku i diplomi-
rala klavir kod profesora Igora Ozima.
Usavr{avala se kod Ifre Nimana i hermana
Krebersa.

^lan je Berlinske filharmoni-
je od 1996. sa kojom je nastupala {irom
sveta i u Srbiji. ^lan je i orkestra
Divertimento Berlin. I Maja Avramovi}
pripada svetskoj muzi~koj eliti.

Beogradjanska Milica Djordjevi}
je berlinski kompozitor. Diplomirala je
kompoziciju, snimanje muzike i tonsku
re`iju na Fakultetu muzi~ke umetnosti u
Beogradu. Specijalisti~ke studije je zavr{ila
u Strazburu u klasi Ivana Fedelea (2009).
Profesionalno usavr{avanje je Milica nas-
tavila u Parizu. Posle diplomske studije
tre}eg stepena zavr{ila je na Akademiji za
glas “Hanns Eisler” u Berlinu, u klasi prof.

Hanspetera Kiburca. Dela Milice
Djordjevi} su izvodjena i emitovana u
Srbiji, Hrvatskoj, Makedoniji, Francuskoj,
Nema~koj, Belgiji, Italiji, [paniji, Austriji,

Holandiji, Velikoj Britaniji, Danskoj, [vaj-
carskoj, Izraelu, SAD, Tajlandu. Dobitnik
je mnogih nagrada Ministarstva kulture i
Senata Berlina.

KANARD@IJA PEVA 
NEMCIMA
Beogradjanin Mi}a Tomi}, zvani

Kanard`ija se sa gitarom 1998. godine
trajno zaustavio u Berlinu.

– Izvodim 3000 pesama. Nemci
mi se dive, jer pevam na njihovom
jeziku. Imam i dosta obo`avalaca
medju Berlincima, jedan od njih je
Artur Braune, filmski producent kome
ulep{avam proslavu rodjendana – hvali
se Mi}a Tomi} Kanard`ija.

Sne`ana Nena Brzakovi} u sali Berlinske opere

Kineski generalni konzulat
kontaktirao je uralsko
odeljenje Ruske akademije

nauka (RAS) povodom isporuke
leka triazavirina u Kinu, izjavio je
novinarima predsednik Ruske
akademije nauka Aleksandar
Sergejev.

Prema re~ima zamenika
ministra zdravlja Rusije Sergeja
Krajevoja, Kina testira tri-
azavirin u borbi protiv
korona virusa, preneo je
TAS S.

Lek je ve} poslat
u rusku ambasadu u Kini
radi za{tite zaposlenih i
~lanova njihovih porodica.

- Konzul za nauku
i tehnologiju kineskog gen-
eralnog konzulata u
Jekaterinburgu kontaktirao
je uralsko odeljenje RAS-a,
tra`e}i pomo} u slanju leka
triazavirin radi le~enja
koronavirusa – rekao je
Sergejev.

- Kina je zatra`ila
500 pakovanja ovog leka –
naveo je Sergejev i dodao
da su se sa predstavnicima
konzulata sastali 28. januara
kada su oni izrazili sprem-
nost da kupe lek.

Prema re~ima
predsednika Ruske akademi-
je nauka, u skladi{tu u
Novouralsku ima 800 kilo-
grama ovog leka, koje je RAS
spreman da po{alje u Kinu.

Aleksandar Petrov,
predsednik Upravnog odbora
Medsinteza koji proizvodi triaza-

virin, rekao je da fabrika mo`e da
radi non-stop, ako lek prodje test
za le~enje bolesti.

[TA TA^NO KORON-
AVIRUS RADI LJUDSKOM
TELU? Ne napada SAMO
PLU]A

Virusi su biolo{ki agensi
na granici `ivog i ne`ivog.

Budu}i da epidemija
novog koronavirusa 2019-nCoV ne
pokazuje da }e u doglednoj
budu}nosti posustati, ve} naprotiv
nastavlja da se eksponencijalno

{iri, pa je Svetska zdravstvena
organizacija 30. januara proglasila
globalnu zdravstvenu pretnju
(PHEIC), nije naodmet pobli`e
upoznati aktuelnog neprijatelja.

Virusi su biolo{ki agensi
na granici `ivog i ne`ivog. Za raz-
liku od ve}ine `ivih organizama
nemaju }elije niti }elijske delove
koji bi im omogu}ili hranjenje,

razvoj i razm-
no`avanje. Zbog
toga funkcioni{u
poput parazita –
u stvaranju svojih
proteina, genet-
skog materijala,
ovojnica i potom-
stva potpuno
zavise od meha-
nizama stvaranja
energije (mito-
hondrijima) i
belan~evinama
( r i bozomima)
}elija doma}ina.
Ipak, za razliku
od manjih
zaraznih agensa,
poput priona koji
uzrokuju kravlje
ludilo, virusi
sadr`e gene koji
im omogu}uju da
se umno`avaju,
mutiraju i
evoluiraju. Do
danas je

otkriveno preko 5000 virusa.
Najbrojniji su organizmi na Zemlji.

Veli~ina virusa kre}e se
izmedju 20 i 300 nanometara (nm),
{to zna~i da su stotinjak puta manji

od bakterija. Zbog malenih dimen-
zija ve}ina nije vidljiva opti~kim
mikroskopom. Naime, spektar
talasnih du`ina vidljivog svetla
kre}e se od 380 nm do 740 nm,
{to zna~i da su virusi uglavnom
manji od najmanjih talasnih
du`ina. Stoga se uglavnom posma-
traju elektronskim mikroskopima.

Novi korona virus 2019
n-CoV sa promerom od 125 nm
(zajedno sa {iljcima) spada medju
ve}e viruse. To je dobro jer to zna~i
da se te`e {iri najsitnijim kapljicama
koje mogu dugo da lebde u vazduhu
i dosegnu udaljenosti od vi{e metara.
Osim toga, u jednu kapljicu stane
manje velikih virusa nego malih kao
{to je, na primer, virus gripa.

Obrambeni sistem orga-
nizma ne uni{tava samo viruse ve}
i zara`ene }elije. Kada virus udje
u }eliju, obrambeni sistem ne
mo`e da prepozna {ta je u njoj.
}elije stoga koriste mehanizme
kojima deli}e virusa izbacuju na
svoju povr{inu kako bi signal-
izirale da su zara`ene. Odbrambeni
sistem ih prepoznaje pa uni{tava
zara`ene }elije zajedno s virusima.
To ~ine T }elije opremljene razn-
im otrovima kao {to su citotoksini.
Napad virusa ponekad mo`e izaz-
vati preteranu odbrambenu reakci-
ju koja se ispoljava kao citokinska
oluja. Takve preterane reakcije
obi~no uzrokuju o{te}enja tkiva
doma}ina i bolove poput bolova u
zglobovima. Problem se dalje
komplikuje ako se obnavljanje
tkiva ne odvija kako treba pa u
njima nastaju o`iljci. Jake upale
mogu ~ak uzrokovati sistemske

citokinske oluje koje potom mogu
izazvati o{te}enja u brojnim organ-
ima i njihovo otkazivanje. Jedna
od te{kih posledica napada novog
korona virusa je zatajenje bubrega.

Korona virusi uglavnom
napadaju gornje delove disajnog
sistema i uzrokuju prehlade s blag-
im simptomima. Medjutim, neki
poput SARS-a, MERS-a i virusa iz
Vuhana napadaju donje delove res-
piratornog sistema pa mogu
uzrokovati virusne upale plu}a
koje se te{ko le~e. 2019-nCoV
uzrokuje povi{enu telesnu temper-
aturu, iscrpljenost, suvi ka{alj,
kratko}u daha, respiratorni zastoj,
bronhitis, upalu plu}a, zatajenje
bubrega, a u najte`im slu~ajevima
sepsu i smrtonosni ishod.

Jedan od simptoma infek-
cije virusa, uklju~uju}i i
2019-nCoV, koji su korisni za
borbu protiv bolesti je povi{ena
temperatura. Virusi uglavnom vole
temperaturu od 37,5 °C, {to je otpri-
like normalna telesna temperatura.
Kako imunolo{ki sistem poku{ava
da ubije virus i spre~i njegovo
umno`avanje, on podi`e normalnu
telesnu temperaturu kako bi se virus
stavio izvan optimalnih uslova. To
olak{ava }elijama imunog sistema
da telo oslobode infekcije. Uz tem-
peraturu obi~no ide i groznica i
ose}aj hladno}e. To se de{ava jer
mozak uverava obolelo telo da nje-
gova temperatura treba biti vi{a
nego {to jeste. U kasnijim fazama
groznice ~esto se javlja znojenje.
Ono je poku{aj tela da ponovo
smanji telesnu temperaturu jer ona
mo`e biti opasna za organizam.



14 Februar 2020.

Na sceni
“ J o s e p h i n e
Louis Teater”

Northwestern uni-
verziteta u Evanstonu
je 30. januara, premi-
jerno izvedena
[ekspirova drama
“Julije Cezar”, u re`iji
Daniele Ros, za koju je
kostime radila na{a
kostimografkinja Drina Krli}. 

Rodjena u Zrenjaninu, u
Beogradu je zavr{ila magistarske
studije na Odseku za scenski kos-
tim Akademije za primenjene
umetnosti, a postdiplomske studije
nastavila na presti`nom
Northwestern univerzitetu, na
kome je od 2017. godine. Sa ve}
mnogo iskustva u Srbiji, svoj rad
je pokazala na raznim izlo`bama,
kao i u Narodnom pozori{tu “To{a
Jovanovi}“ u predstavama “Sutra
}e biti bolje“, “Leda“, a asistirala
je i Jelisaveti Tati} sa kostimima u
televizijskoj seriji “Jagodi}i”.

Gledala sam prvu reprizu
predstave u subotu, 1. februara i
uverila se u vrhunski talenat ove
umetnice, koja je svojim original-
nim pristupom komadu obojila
[ekspirov vanvremenski tekst i
pri~u sa kojom mogu da kore-
spondiraju sve generacije.

“Ovo je moja tre}a
ameri~ka premijera do sada. Pro{le
godine sam dizajnirala kostime za
Mary Stuart i predstavu pod
nazivom ’The Angry Brigade’.
Veoma mi je drago {to je ’Julije
Cezar’ bio rasprodat i {to smo
uspeli da na publiku ostavimo uti-
sak koji nam je bio va`an od
samog po~etka procesa.“

Zanimljivo ~itanje
[ekspira, interesantna podela
uloga, ali zauvek univerzalna
poruka, donela je komad u 2020.
godinu, uklju~uju}i i va{e odli~ne
kostime. Koliko je ovo bio
isklju~ivo va{ pe~at, koliko tims-
ki rad, a koliko je trenutak uti-

cao na izbor, re{enje,
dominantni ton”

“Imala sam
priliku da na ovoj
predstavi radim sa
svoje tri koleginice
koje veoma dobro poz-
najem. Radile smo
naporno kao tim i na{
proces se sastojao iz
dugih zajedni~kih sas-

tanaka na kojima smo uspevale da
razli~ite perspektive i ta~ke
gledi{ta uklopimo u jedan
specifi~an koncept i damo komadu
jedno vizuelno jedinstvo koje bi

trebalo da aludira na univerzalnost,
aktuelnost i na`alost sveprisutnost
teme kojom se komad bavi.
Moram da napomenem da je
scenografkinja na predstavi ’Julije
Cezar’, Irena Had`i-Djordjevi}
takodje sa na{ih prostora i mislim
da smo zajedno doprinele tom
druga~ijem i dominantnom tonu.

Ono {to je za mene bila
polazna ta~ka je najva`niji aspekt
ove predstave za rediteljku
Danielle Roos, a to je da jedna
generacija, u ovom delu, donosi

odluke za koje ce ~itava slede}a
generacija morati da plati. Shvatila
sam da moram posti}i jasan kon-
trast izmedju mase ljudi i mo}nih
individua koje uspevaju da njima
manipuli{u. Ideja je bila da ’masa’
funkcioni{e kao jedan entitet, kao
jedno telo koje se zajedno kre}e i
ima identi~an vizuelni tretman, dok
su individue bojom i formom kos-
tima superiorne u odnosu na njih.“

Ve} nekoliko godina ste
na Northwestern univerzitetu, je
li bilo te{ko do}i na ovaj pro-
gram, mo`ete li kolegama u tom
smislu dati neki savet, preneti

iskustvo”
“Upisala sam master

studije na Northwestern univerzite-
tu 2017.godine. Ne mogu da
ka`em da je bilo lako upisati, jer
je uvek velika zainteresovanost za
ovaj program, ali s obzirom na to
da dolazim sa Fakulteta primen-
jenih umetnosti u Beogradu, imala
sam bogat portfolio koji zra~i
specifi~nom i malo druga~ijom
energijom i kreativno{}u od
ameri~kog pristupa i mislim da je
to zna~ajno doprinelo tome da

budem primljena na Northwestern.
Studije na ovom univerzitetu su
meni, kao nekom ko dolazi sa dru-
gog kraja sveta, veoma zna~ajne u
smislu da mi pru`aju jedno pot-
puno druga~ije iskustvo i radnu
atmosferu u kojoj se veoma insis-
tira na kolaboracijiizmedju reditel-
ja, dizajnera, glumaca i saradnika.”

Vas umetni~ki pe~at je
jedinstven u ovoj predstavi, obo-
jen va{im suptilnim stilom i
razumevanjem istorijskog, ali i
sada{njeg trenutka. Sa druge
strane, ~ini mi se da bi svaki od
kostima mogao i danas da prod-

je ulicama Beograda i ^ikaga.
Gde pronalazite svoju najdublju
inspiraciju”

“Jedan od najva`nijih
aspekata ovog komada za mene je
nasilje koje se {iri tokom predstave
kao neka vrsta zaraze do vrhunca
svoje kontaminacije i u tom smis-
lu je celom timu bilo va`no da
uka`emo na mehanizme koji ga
pokre}u i uvek iste motive. Iz tog
razloga odlu~ili smo da potra`imo
inspiraciju u ratnim uniformama
razli~itih kultura i delova sveta od

postanka civilizacije do danas.
Bilo mi je va`no da kroz

dizajn postignem fuziju na~ina na
koji su ljudi drevnog Rima svojom
ode}om nametali dominaciju i
vodjstvo i na~ina na koji se
dana{nji mo}nici i politi~ki lideri
odevaju u javnosti.”

U Beogradu ste u~ili od
najboljih, a potom kroz rad nas-
tavili usavr{avanje. Kako za vas
izgleda rad sa profesorima,
kolegama i studentima na ovom
presti`nom univerzitetu” Kakvi
su bud`eti za predstave, koliko
dugo ih pripremate, na koji se
na~in biraju dela”

“U Beogradu sam u~ila
od najbolje kostimografkinje i
umetnice , divne profesorke
Ljiljane Petrovi}. Moje iskustvo na
Northwesternu je do sada bilo pot-
puno nestvarno. Ono {to na mene
ostavlja ogroman utisak je ~injeni-
ca da se ovde kolege, studenti i
saradnici bezrezervno podr`avaju,
po{tuju i nikada im nije te{ko da
podele iskren savet i pohvale va{
rad. Bud`eti jesu veliki, ali nije
uvek pravilo da veliki bud`et uti~e
i na kvalitet. Predstave se
pripremaju po nekoliko meseci i
svaka sa sobom nosi nove izazove
i iskustva. Po~eli smo da radimo
na predstavi “Peter and the
Starcatcher”, koja je zapravo pot-
puno druga~ija od svega {to sam
ikada radila. Trudim se da kroz
dizajn do~aram magi~ne momente
koje ovo delo poseduje i sna`nu
poruku koja ona treba da ostavi ne
samo na decu nego i na odrasle.
Ono {to u ovom trenutku procesa
uti~e na dizajn je sama struktura
predstave. U prvoj polovini magija
je kreirana od strane glumaca,
izgubljenih de~aka koji su jednom
po`eleli da budu avanturisti,
mornari, pirati, sirene i oni svojom
imaginacijom i kreativno{}u
stvaraju magi~an svet koji u drugoj
polovini predstave preuzima vod-
jstvo, pravila se menjaju i magija

Mila FIlipovi}

DRUGA^IJE ^ITANJE [EKSPIRA
“Julije Cezar“ na sceni Northwestern univerziteta u Evanstonu

Predstavljamo vam  
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Iz ^ikaga, posle dugo vreme-
na, sti`u dobre vesti: Srpska
ku}a (Muzej “Sveti sava” nije

vi{e na prodaju!
Na sastanku srpske

zajednice, koji je uz pokroviteljst-
vo Eparhije novogra~ani~ko-sred-
njezapadnoameri~ke i prisustvo
Njegovog Preosve{tenstva
Episkopa Longina krajem
Januara  odr`an u crkvi Svetog
Vaskrsenja Hristovog, prisutni su
obave{teni da je aktuelni predsed-
nik Uprave Muzeja “Sveti Sava
dr @ivojin @ika Pavlovi}
ponudio svoju i kolektivnu
ostavku svih ~lanova sada{nje
Uprave.

Gospodin Pavlovi} je
preko svog ovla{}enog posred-
nika Milana @ivanovi}a
ponudio srpskoj zajednici da
preuzme staranje o ovom legatu
koji su jo{ davne 1952. godine
otkupili i osnovali oficiri kral-
jeve vojske koji su se posle
Drugog svetskog rata naselili u
{irem rejonu grada ^ikaga.
Pripadnici srpskih udru`enja
prihvatili su na zboru ovu
ponudu i izabrali Radnu grupu
za tranziciju, koja je dobila
ovla{tenja da sa predstavnicima
aktuelne Uprave izvr{i uvid u
aktuelno pravno-finansijsku
situaciju u Muzeju i pripremi
teren za preuzimanje obaveza
i nadle`nosti od aktuelnog
rukovodstva Muzeja.

U tom smislu, predsed-
nik Uprave dr @ika Pavlovi}
obe}ao je da }e obustaviti proda-
ju zgrade, te u najkra}em
mogu}em roku organizovati

vanrednu Skup{tinu Muzeja “Sveti
Sava” na kojoj }e ~lanovi Uprave
(Borda) podneti ostavke i tako
omogu}iti skoro sazivanje
Izborne skup{tine, na kojoj bi

trebalo da budu izabrano novo
rukovodstvo, a sve imaju}i u vidu
~injenicu da je Muzej optere}en
bankarskim kreditom i da ve} kra-
jem marta meseca na naplatu sti`e
nova rata.

Predstavnici srpskih
udru`enja, organizacija i medija
dogovorili su se na sastanku da
odmah posle mirne tranzicije i
preuzimanja Srpske Ku}e
(Muzeja) preduzmu slede}e hitne
korake:

- Masovno u~lanjivanje
novih ~lanova u Muzej, {to bi
bilo propra}eno velikom medi-
jskom kampanjom sa ciljem
podizanja svesti o zna~aju ove
kulturne institucije medju srpskom

zajednicom u Americi, te obezbe-
dilo finansiranja Muzeja u
prelaznom periodu

- Raspisivanje i
odr`avanje Izborne Skup{tine

na kojoj bi bili izabrani novi
upravni i kontrolni organi Muzeja,
a koji bi u skorijem roku
pripremili i javnosti predstavili
Kratkoro~ni i Dugoro~ni plan
aktivnosti Muzeja “Sveti Sava“
~ijom bi se realizacijom stekli
uslovi da Muzej ubudu}e posluje
kao SAMOFINANSIRAJU]A
USTANOVA SA STABILNIM
PRIHODIMA. 

- Obezbedjivanje finan-
sijskih sredstava za izmirivanje
obaveza prema bankama i drugim
eventualnim poveriocima

- Inspekcija zgrade
Muzeja koju bi obavila Stru~na

komisija sastavljena od ljudi iz
gradjevinske i arhitektonske
struke, uz konstatovanje
~injeni~nog stanja i izve{taj o
popravkama i radovima neophod-

nim da bi se Muzej osposobio za
budu}e aktivnosti

- Izmirivanje obaveza
prema aktuelnom predsedniku
Uprave dr @iki Pavlovi}u nastal-
ih na osnovu njegovih investicija
u Muzej (ra~uni za struju i komu-
nalije).

Sa gorenavedenim
zaklju~cima slo`ili su se prisutni
predstavnici svih srpskih
udru`enja i obe}ali da }e se kao
pojedinci i kao ~elni ljudi organi-
zacija koje predstavljaju maksi-
malno anga`ovati na njihovom
ostvarivanju.

Takodje, oni su izrazili
nadu da }e Srpska ku}a uskoro
ponovo postati ono {to je godina-

ma bila – centar kulturnih
de{avanja i omiljeno mesto oku-
pljanja srpske zajednice iz
^ikaga i okoline.

Svojim potpisima ove
zaklju~ke su potvrdili predstavnici
slede}ih udru`enja i pojedinci:
Srpska narodna odbrana,
Srpska bratska pomo}, Srbi za
Srbe, Sabor Kraji{kih Srba,
Udru`enje “Hercegovac”,
Udru`enje kraji{kih Srba
“Prelo“, Udru`enje Srba
Republike Srpske, Humanitarno
dru{tvo “Bo`ur“, Sava
Rako~evi} (svojevremeno najs-
tariji ~lan Muzeja),
Srpsko-ameri~ko pozori{te
“Mira Srem~evi}”, Srpsko
pozori{te ^ikago, Atelje 312,
Srpska televizija USA, Serbian
Times, Srpsko Ogledalo, ^ikago
De{avanja, a zaklju~ke je
podr`ala i predsednica humani-
tarne organizacije “Our Serbs“
Kathy Fenslow, koja zbog ranije
planiranog puta nije mogla da
prisustvuje sastanku.

E p i s k o p
novogra~ani~ko-srednjezapad-
noemeri~ki Longin i otac Darko
Spasojevi} iz crkve Svetog
vaskrsenja posvedo~ili su i
podr`ali dogovoreno na zboru, te
}e, uz eparhijskog advokata,
gospodina Ljubi{u Mili~i}a,
u~estvovati u aktivnostima vezan-
im za Muzej “Svetog Save“.

Prvi sastanak Radne
grupe za tranziciju sa pred-
stavnicima aktuelne Uprave
o~ekuje se u narednim dani-
ma.

DOBRE VESTI:

Srpska ku}a nije vi{e na prodaju,
USKORO IZBOR NOVE UPRAVE!

www.serbianmirror.com

krene da uzvra}a. Dizajn je u
velikoj meri inspirisan beskrajnim
mogu}nostima de~je ma{te. Jedna
od re~enica koja me inspiri{e i
koja se ponavlja glasi: ’Imati vere,
zna~i leteti’.“

Po zavr{etku studija
planirate povratak u Srbiju.
Sigurna sam da imate dobre
razloge za to, iako se to razliku-
je od `elja mnogih koji bi da iz
Srbije odu. Je li to te{ka ili laka
odluka za vas”

“Odluka da se vratim u
Srbiju je bila najte`a odluka koju
sam morala da donesem. Jer je
divno baviti se pozori{tem i umet-
no{}u u zemlji u kojoj je ta oblast
zna~ajno razvijena i gde imate veli-

ki tim ljudi i profesionalaca koji
svi ujedinjeno rade na tome da va{
dizajn dobije oblik kojem te`ite. Sa
druge strane, za mene je pozori{te
socijalno najodgovornija grana
umetnosti i u tom smislu bih volela
da se vratim i nastavim da se kroz
pozori{te bavim problemima koji se
ti~u na{eg naroda i na{ih prostora.
U Srbiji sam imala priliku da
saradjujem sa rediteljem Borisom
Lije{evi}em i to je bio jedan pro-
ces u kom sam ja li~no mnogo vi{e
u`ivala jer se predstava bavila
problemom koji se ti~e na{e
pro{losti, sada{njosti i budu}nosti i
to je ono {to me, osim moje
porodice, prijatelja i pasa, najvi{e
zove da se vratim ku}i.“ 

@ivite u Evanstonu,
radite i u drugim ~ika{kim
pozori{tima. Kakvo je iskustvo
^ikago za vas, jeste li uspeli da
upoznate pozori{nu, likovnu,
muzi~ku scenu” Da proputujete
kroz Ameriku”

“Tokom studija na
Northwesternu je veoma te{ko
prona}i vreme za putovanja i druga
interesovanja, jer je program
veoma zahtevan. U ovom semestru
radim takozvani Practikum sa
uspe{nom kostimografkinjom i
profesorkom Anom Kuzmani} u
Steppenwolf pozori{tu u ^ikagu,
{to }e za mene biti vredno iskust-
vo. U maju i junu ove godine }u
imati prilike da prika`em svoj rad

na National Design Portfolio
Review u Njujorku kao i na
Showcase West-u u Los Andjelesu.
Umetni~ka i muzi~ka scena ^ikaga
je toliko bogata da mislim da mi
ceo `ivot ne bi bio dovoljan da je
dovoljno upoznam, ali trudim se
da pose}ujem kulturne dogadjaje
dok sam ovde i koliko mi vreme
dozvoljava. Ima ovde puno na{ih
pozori{nih umetnika, i mislim da
svi delimo vrlo sli~na i pozitivna
iskustva. Na{i ljudi ameri~kom
pozori{tu i kulturi doprinose
druga~ijim pristupima, idejama i to
je ovde veoma cenjeno.

“I za kraj, ne mogu a
da ne pitam za lepotu va{eg
imena i imena va{ih sestara

(Tara i Una), jer kao da ste ve}
i njima predodredjene za lepotu,
umetnost, snagu i zanimljiva
iskustva. Kakve emocije ona
bude u vama”

“Na lepotu gledam kao
na duh, dobro~instvo i snagu uma
koja se nasledjuje i sti~e. Moje
sestre krase sve ove osobine i na{a
snaga dolazi iz ljubavi koje je
uvek bilo mnogo u na{oj porodici.
Imamo razli~ite karaktere ali smo
zauvek povezane istom niti koju
smo nasledile od roditelja. Trudim
se da kroz `ivot rastem i u~im, pa
ko zna, mo`da }u jednog dana i
postati dostojna toga da nosim ime
tako mo}ne i lepe reke kao {to je
Drina.“
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K
ompanija Roaming
Networks je jedan
od vode}ih sistem
integratora u ICT
industriji u Srbiji i

regionu Balkana. Od pre nekoliko
godina su zastupljeni i na podru~ju
USA. Na ~elu firme koja je
zadu`ena za poslove u USA se
nalazi jedan mlad i veoma
sposoban ~ovek, Nikola Petrovi},
koji }e nas bli`e upoznati sa
planovima svoje firme. 

Po{tovani gospodine
Petrovi}u, hvala vam na vremenu
koje }ete odvojiti za na{e ~itaoce.
@elimo da predstavimo vas i va{u
kompaniju, pa se nadamo da }ete
nam u tome svojim odgovorima
pomo}i.

Za po~etak, kako biste
u najkra}em opisali va{u kom-
paniju?

- Kompanija Roaming
Networks je jedan od vode}ih sis-
tem integratora u ICT industriji u
Srbiji i regionu Balkana. Tokom
prethodnih godina izgradili smo
jako prisustvo na tr`i{tima EU,
Austrije i Nema~ke, dok smo
poslednje tri godine prisutni i u
Americi.

^ime se Roaming

Networks Srbija bavi i po ~emu
se izdvaja od sli~nih kompanija?

- Pru`amo profesionalne
usluge konsaltinga, projektovanja,
implementacije, integracije i
odr`avanja u oblastima radio i

radio-relejnih pristupnih mre`a,
pasivnih opti~kih mre`a, transport-
nih i pristupnih sistema, IP mre`a,
IT infrastrukture i data centara i
sistema tehni~ke za{tite.

Kako je tekao razvoj

kompanije?
- Roaming Networks

Srbija je po~eo sa radom 2008.
godine, a ove godine slavimo 12
godina rada i anga`ovanja. Prava
ekspanzija po~ela je pre {est god-
ina, kad je novo rukovodstvo
preuzelo kompaniju. Generalni
direktor Rade Vujovi} i njegov
tim imali su jaku viziju da pro{ire
poslovanja na nova tr`i{ta, kao i
da pro{ire na{ portfolio usluga. U
poslednjih {est godina smo
pro{irili na{e poslovanje na 11
novih tr`i{ta i planiramo da nas-
tavimo stabilan rast i u narednim
godinama. Danas Roaming
Networks ima vi{e od 650
zaposlenih, sa tendencijom stalnog
rasta i pro{irenja spektra usluga
koje pru`amo na{im klijentima.

U ~emu se ogleda
poslovno opredeljenje kompani-
je?

- Roaming Networks je
doneo strate{ku odluku da podr`i
obrazovanje mladih ljudi i institu-
cija visokog obrazovanja u Srbiji i
u regionu. Tokom godina na{a
kompanija je uspostavila sna`nu
vezu sa tehni~kim srednjim {kola-
ma i univerzitetima {irom na{e
zemlje, a razvili smo i program

pod nazivom “In`enjer
budu}nosti“, putem koga
obu~avamo zaposlene bez iskust-
va. Na ovaj na~in poma`emo
mladima u Srbiji da putem prak-
ti~nog znanja unaprede svoje obra-
zovanje novim tehnologijama, koje
mogu da implementiraju i inte-
gri{u {irom sveta.

Dobro upu}eni ka`u da
je po~etak rada Roaming
Networks na ameri~kom tr`i{tu
usko vezan sa daljim razvojem
novih tehnologija?

- Na{e predstavni{tvo u
Dalasu smo otvorili 2017. godine
sa ciljem da uspostavimo
dugoro~nu prisutnost i pru`imo
podr{ke u masovnoj trci vezanoj
za 5G rollout. Ova nova
tehnologija predstavlja fundamen-
talnu platformu za ~etvrtu industri-
jsku revoluciju, omogu}ava 100
puta br`i prenos informacija, a
podsta}i }e napredak u oblastima
medicine, pametnih gradova i u
razvoju smartcars (autonomnih i
povezanih automobila). Ovo }e
definitivno promeniti industriju
koju mi danas poznajemo. Veliku
podr{ku za na{ rast na ovom
tr`i{tu dobijamo iz sedi{ta
Roaming Networks u Beogradu u

ROAMING NETWORKS Inc. OSVAJA SVET

EKSKLUZIVNO ZA “OGLEDALO” - NIKOLA PETROVI], Chief Executive Officer in USA  

Nikola Petrovi}, CEO

Predstavljamo vam
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svim aspektima na{eg rada: strate-
gije, finansija, pravnih poslova,
HR-a, logistike, razvoja poslovan-
ja, marketinga i, naravno, in`enjer-
ske podr{ke na{im kolegama koji
grade ove mre`e na terenu.

Da li ste zadovoljni
postignutim?

- Za dve godine prisust-
va na ameri~kom tr`i{tu ostvarili
smo jake veze sa partnerima sa
kojima poslujemo i postali prepoz-
natljivi po kvalitetu i brzini
pru`anja servisa, a kao rezultat
toga dobijamo sve vi{e prilika da
u~estvujemo u realizaciji novih
projekata {irom Amerike. Fokus
na{eg poslovanja smo, pored 5G
rollouta u mobilnim mre`ama,
pro{irili na izgradnju pasivnih
opti~kih mre`a, kao i u pru`anju
sistema tehni~ke za{tite.

Kako dr`ati korak sa
konkurencijom na ameri~kom
tr`i{tu?

- Inovacije, timski rad,
radna etika, pouzdan pristup poslu,
to su sve one vrline koje krase na{
narod. Nove poslovne prilike u
Americi vode do sve ve}e potrebe
za {irenjem na{eg tima, kako
lokalnog, tako i inostranog, stoga
su nam potrebni stru~njaci u
oblasti telekomunikacija, pre svega
stru~ni tehni~ari za rad na visini.

Omogu}iti na{im ljudima – speci-
jalizovanim radnicima, da prodju
sve treninge i dodju da rade u
Americi, veoma je kompleksan
proces. Osnovni izazov je u dobi-
janju radnih viza, koje se izdaju za
period od jedne do tri godine.
Zato veliku prednost vidimo u
zapo{ljavanju ljudi poreklom sa
podru~ja Balkana, a koji ve} `ive

u Americi. Unutar kompanije
pru`amo sve potrebne treninge i
obuke za rad na visini sa ovom
sofisticiranom opremom.

Uskoro }e va{a kom-
panija biti u prilici da se u
Americi predstavi u lepom
svetlu. Mo`ete li da nam ka`ete
ne{to o tome?

- U~estvova}emo na
NATE konferenciji koja }e se
organizovati u Raleigh, North
Carolina, u periodu od 17. do 20.
februara. Na njoj }emo se pojavi-
ti zajedno sa partnerskom kom-
panijom TCE LLC i prvi put na
ameri~kom tr`i{tu predstaviti na{e
softversko re{enje Close Out, koje
slu`i za kontrolu kvaliteta i

pra}enje u realnom vremenu izve-
denih radova. Ovo re{enje po vi{e
aspekata unapredjuje poslovanje
kompanija koje se bave izgrad-
njom infrastrukture. Ovom pri-
likom vas i va{e ~itaoce pozivamo
da nas posetite na {tandu broj
1010.

Sre}no u daljem radu i
hvala na razgovoru.
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Beograd je dospeo na listu
najzagadjenijih gradova na
svetu. Nikakvo otkrovenje;

novine su pune ovakvih naslova,
po~ela je i sprdnja da, onog trenut-
ka kada dune ko{ava i oduva
ne~iste ~estice, svi br`ebolje zapal-
imo gume kako bismo ga vratili na
presto. Sedim sa drugarima u
parki}u, pri~amo glasno i razgovet-
no, kao da ve`bamo dikciju za
kakvu predstavu. Ipak, nismo
glumci, trudimo se da dozvolimo
jedni drugima da se prepoznamo
po glasu. Iako sedimo blizu, magla
(smog, zagadjenje?) ne dozvoljava
nam da se prepoznamo po izgledu.

Jedan ortak se {ali kako
je super nama koji ne vozimo kola.

Drugi, koji poput mene
studira u inostranstvu, pita se da li
}e mu poleteti avion.

]utim, razmi{ljam kako
je avion kojim sam ja do{ao ku}i
sleteo.

Ustajem. Kre}em. Knez

Mihailova je
oki}ena. Meni se
svidja. Drugar ka`e
da mu je ki~.
Nisam siguran {ta
ki~ zna~i. Nisam
siguran da on zna
{ta zna~i. Sija Knez
kroz zagadjenje,
sija i Hram, Konj, a
bogami i KFC.
Svetli Beogradjanka
i Idea London.
Kora~am dok pored
mene prolazi trola.
Gledam dim~inu
koja izlazi iz nje.
Zami{ljam oblak
tamne mase koji
nam se talo`i nad
glavama i spre~ava
nam da vidimo
zvezde. Nije da
neko to zapravo
radi. Nije da neko gleda zvezde.
Al meni je lepo. Meni se svidja.

Dolazim do Terazija.
Pored mene prolaze Azijati sa
maskama na licu. Malo-malo pa
prodje i neko “na{“ sa maskom.
Videli ljudi na televiziji, nema
nam re{enja za zagadjenje, pa

po~eli da prodaju neke maske. Ove
{to te {tite osam sati za dvesta
dinara i ~ine da izgleda{ kao da
}e{ da obije{ trafiku. I ove
ozbiljnije, skuplje. U njima izgle-
da{ kao da }e{ da opklja~ka{ ne{to
vi{e od trafike.

Dolazim do Kneza.
Vidim fontanu i
k l i z a l i { t e .
D`inovski pok-
lon u kojem se
ljudi iz
u n u t r a { n j o s t i
slikaju za
dru{tvene mre`e.
Dive se velikom
gradu koji li~i na
onaj u kom sam
odrastao. Malo
se izgradilo. To
gradjenje je
napredak od
kojeg raste stan-
dard. A zbog
rasta standarda
imamo zagadjen-

je. Izlaze iz poklona i komentari{u
kako im se svidja. Slika, grad,
stranci sa maskama. Ne{to od toga.

Nostalgija je opasna.
Rekao bih da spadam u one veoma
nostalgi~ne, paradoksalno uvidja-
ju}i probleme koji opet ne uspeva-
ju da poru{e idealisti~nu sliku koju
sam stvorio. Grad u kojem sam
odrastao, nalazio se sa
devoj~icama kod Konja, jeo picu u
Bucku, {etao Kali{em pa odlazio
na ex-Yu svirku. [teta {to je vrh
Konja izgubljen negde u magli.

Zove me drugar da dod-
jem do Hrama. Ka`em mu da
sti`em. Pre par nedelja smo tu
palili badnjak. Bilo je hladno,
toliko hladno da smo izdr`ali
svega pola sata. Drugarica se `alila
da ne mo`e da izvadi telefon da
snimi paljenje. Smrzavali joj se
prsti. Do statue Vo`da ispred
Hrama bili su na~i~kani {tandovi
sa leve i desne strane. Kuvano
vino. Ro{tilj. Pala~inke. Grupice
ljudi, mladih i starih, povezani

verom ili ljubavlju. Niko
nije razmi{ljao o politici,
zagadjenju, inostranstvu.
Samo nasmejani ljudi koji
u`ivaju u trenutku.

Sada nije bilo
tako. Bilo je pusto ispred
Hrama. Ogoljeno drve}e i
napu{teni {tandovi. Magla
koja je sputavala pogled
na velelepnu gradjevinu.
^ujem svoje korake koji
odzvanjaju remete}i grob-
nu ti{inu. Mrtvilo koje
mo`e da nastane samo na
mestima doskoro punim
`ivota.

Pronalazim dru-
gara kako stoji ispred
vatre. Oko napu{tenog
kaveza koji podse}a na
onaj za ro{tilj, stoje
poredjane klupe. Prelazim
rukom preko njih i vidim

da su zamrznute. Ka`e da zato
nije seo. Stojimo i pri~amo. O
budu}nosti, sada{njosti, ve~nosti.
Okre}emo se ka Hramu. Uzdi`e
se iznad magle, iznad ti{ine,
iznad zagadjenja. Pitam se da li
ovaj oblak smoga obuhvata
mo`da samo njegovu sredinu?
Da li se njegov vrh uzdi{e iznad
pojasa ljudskog nemara koji sada
udi{emo?

Drugar ka`e da `eli da
veruje da je tako. Ali on je vernik.
Njemu verovanje ide od ruke.
Meni ide ne{to slabije. Ali svideo
mi se taj simbolizam. Hram i ono
{to predstavlja uzdi`u se iznad
{tete koju su napravili ljudi. Voleo
bih da mogu da verujem da je
tako. Da umem da se nau~im da
verujem da je tako. Svidja mi se
njegov simbolizam. Isto kao {to mi
se svidja i u Beogradu, uprkos
svemu. Pitam ga da krenemo. A
on dr`i ruke ispred onog kaveza,
greje se i odmahuje glavom. Lepo
mu je.

VUKA[IN PETROVI]

Odstalnog 
saradnika

KORACI U MAGLI

Na veliki zahtev publike 
ponovo prikazujemo film

AJVAR
26. MART 19:30

Landmark's Century Centre Cinema
2828 N Clark St, Chicago, IL 60657

Ulaznice - info:www.serbianfilmfest.com
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